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Inspraaknotitie namens de 4 wijkraden Schalkwijk 

Commissie Ontwikkeling d.d. 14 april 202  

Agendapunt 14.3 

Haalbaarheidsonderzoek Bibliotheek Schalkwijk - Een huiskamer voor de wijk 

 

Geachte leden van de commissie Ontwikkeling, 

 

Mijn naam is Yvonne van Schie, voorzitter wijkraad Europawijk en ik spreek nu in 

namens de 4 wijkraden Schalkwijk. 

 

1. Haalbaarheidsonderzoek Bibliotheek Schalkwijk 

Wij vinden in het Haalbaarheidsonderzoek heel goed omschreven wat de mogelijkheden 

en behoeftes zijn in Schalkwijk. Wij als 4 wijkraden juichen de verhuizing van de bieb 

naar het Centrum ten zeerste toe. Nog toegankelijker, niet verscholen achter de sporthal, 

het zal veel meer aan- en inloop genereren, nieuwe klanten/leden/bezoekers. Het 

ontmoeten wordt enorm gestimuleerd, enfin, alleen maar voordelen op cultureel, sociaal, 

informatief, educatief gebied. SCAS, De Wereldmuziekschool, Kunstnest e.d. alles binnen 

handbereik op een bruisende plek. Wij kunnen niet wachten om op het (voor)leesplein te 

genieten van een boek, tijdschrift, voorstelling, lezing, concert onder het genot van een 

kopje koffie of thee. 

                   

Voor de ruimte die hierdoor leegkomt aan het Fie Carelsenplein hebben wij legio ideeën 

en bespreken die graag t.z.t. met u. 

 

2. Loket burgerzaken heroverwegen 

In de nota (2021/44160 1/7 Informatienota Onderwerp Dienstverlening in de wijk) is uit 

de doeken gedaan dat een gemeenteloket in Schalkwijk niet haalbaar is vanwege hoge 

kosten en veiligheidsaspecten. Destijds was de vraag van de wijkraden Schalkwijk om 

een eigen gemeenteloket in dit stadsdeel (dat afstevent op bijna ruim 40.000 inwoners, 

een kwart van het aantal Haarlemmers) te realiseren. 

Nu wij echter het haalbaarheidsonderzoek voor de bibliotheek hebben gezien willen wij 

het onderwerp nog een keer onder de aandacht brengen. Als er toch nieuwbouw komt en 

er nog ruimte voor maatschappelijke doeleinden beschikbaar is, zou een heroverweging 

naar onze mening opportuun zijn. Een nieuwe kans voor de gemeente voor een loket 

burgerzaken in ons stadsdeel. 



In de nota wordt gewezen dat er al heel veel ondersteuning is, maar dat is grotendeels in 

het Sociaal Domein en dat is uiteraard heel mooi. Wij vinden echter nog steeds dat de 

Schalkwijkers gemakkelijk toegang moeten hebben tot de andere gemeenteloketzaken 

en daarvoor niet 2 keer naar het stadskantoor zouden moeten gaan. 

Met je scootmobiel naar het Centrum van Schalkwijk kan redelijk goed, naar de 

Publiekshal aan de Zijlvest is vele malen omslachtiger en tijdrovender, met vaak gebruik 

van duur taxivervoer (een must). Onnodig kostenverhogend.  

 

Een paar data: 

• Denk aan de relatief hoge ‘grijze’ druk van bijna 34% (daarvan zal een aanzienlijk mobiliteitsproblemen 

hebben).  

• Het aandeel cliënten in Schalkwijk dat een beroep heeft gedaan op Wet Maatschappelijke Ondersteuning is 

relatief hoog (99 op 1.000 vs. 73 op 1.000 inwoners in Haarlem).  

• Langdurige ziekte of aandoening inwoners ouder dan 65 jaar 49% 

• Inwoners van 65 jaar en ouder (ouderen) 17,1%  

• Inwoners van 75 jaar en ouder (ouderen) 19% 

         Bron: Gebiedsanalyse Schalkwijk 2020 

 

Substantiële percentages als u het ons vraagt. En dan hebben we het nog niet gehad 

over de grote aantallen laaggeletterden die in onze wijken wonen. Veel niet westerse-

migranten en nog veel van de 1e generatie ‘gastarbeiders’. Deze laaggeletterdheid gaat 

vaak ook nog gepaard met geen of slechte toegang tot digitale middelen. Een loket in de 

wijk zou zeer drempelverlagend kunnen zijn voor de diverse doelgroepen zoals hier 

benoemd. Echter ook voor alle andere huidige en toekomstige wijkbewoners die daar 

graag gebruik van zouden willen maken.   

 

Misschien dat er na deze inspreekbijdrage toch aanknopingspunten te vinden zijn, 

immers bij de nieuwbouw kun je vanaf het begin de benodigde eisen meenemen in de 

plannen, hetgeen het kostenplaatje wellicht gunstiger laat uitkomen.  

 

Ons pleidooi is om in de verdere uitwerking van de plannen voor de bibliotheek in het 

Centrum Schalkwijk een loket burgerzaken met in ieder geval beperkte functies op te 

nemen, vooral gericht op de ondersteuning van de bewoners bij het aanvragen van 

verschillende diensten en producten. Een eerste ingang voor gemeentelijke zaken binnen 

ons stadsdeel. 

                

 

 

De vier wijkraden Schalkwijk zijn benieuwd naar uw reactie.  

 

Riet Ooms - Molenwijk | Marijke ’t Hart - Meerwijk | 

René Reeuwijk -Boerhaavewijk |Yvonne van Schie -Europawijk | 


